

Title (en)

Valve control for distribution valves of internal combustion engines.

Title (de)

Ventilsteuerung für Gaswechselventile von Brennkraftmaschinen.

Title (fr)

Commande de soupape pour soupapes de distribution de moteurs à combustion interne.

Publication

EP 0432404 A2 19910619 (DE)

Application

EP 90119505 A 19901011

Priority

DE 3939934 A 19891202

Abstract (en)

The invention relates to a control for a valve of an internal combustion engine. In order, for example, to increase the braking power of internal combustion engines, it is desirable to be able to vary the valve timing substantially independently of the movement brought about by the cam (2). For this purpose, the invention proposes to provide a connecting conduit (6) between the working piston (4) driven by the cam (2) and the reciprocating piston (8) of the valve (1), from which conduit there branches off a control conduit (17) leading to a control unit (18) which shuts off or opens the connection from the control conduit (6) to the return conduit (16) depending on whether the valve (1) is to open or close. The working piston (4) itself can function as a control piston and likewise shut off or open the connecting conduit (6) relative to the return conduit (16) in order to open or close the valve (1).

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf eine Steuerung eines Gaswechselventils einer Brennkraftmaschine. Beispielsweise zur Erhöhung der Bremsleistung von Brennkraftmaschinen ist es wünschenswert die Ventilöffnungszeiten weitgehend unabhängig von der Bewegung durch den Nocken (2) variieren zu können. Erfindungsgemäß wird hierzu vorgeschlagen, zwischen dem vom Nocken (2) angetriebenen Arbeitskolben (4) und dem Hubkolben (8) des Ventils (1) Verbindungsleitung (6) vorzusehen, von der eine Steuerleitung (17) abzweigt, die zu einer Steuereinheit (18) führt, welche die Verbindung von der Steuerleitung (6) zu der Rückflußleitung (16) absperrt bzw. öffnet, je nachdem ob das Ventil (1) öffnen oder schließen soll. Der Arbeitskolben (4) selbst kann als Steuerkolben fungieren und ebenfalls die Verbindungsleitung (6) zur Rückflußleitung (16) hin absperren oder öffnen, um das Ventil (1) zu öffnen oder zu schließen.

IPC 1-7

F01L 9/02; F01L 13/06

IPC 8 full level

F01L 9/11 (2021.01); F01L 13/06 (2006.01)

CPC (source: EP US)

F01L 9/11 (2021.01 - EP US); F01L 13/06 (2013.01 - EP US); F01L 1/08 (2013.01 - EP US); F01L 2001/34446 (2013.01 - EP US)

Cited by

EP1623100A4; EP1957762A4; AU2004314703B2; EP1694945A4; CN111188662A; WO9706354A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0432404 A2 19910619; EP 0432404 A3 19911002; DE 3939934 A1 19910606; JP H03233116 A 19911017; US 5152258 A 19921006

DOCDB simple family (application)

EP 90119505 A 19901011; DE 3939934 A 19891202; JP 33082290 A 19901130; US 62131190 A 19901130